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SPOZ pořádá 7. 12. 2019 ve 14 hodin v kulturním domě 
„Předvánoční posezení s tancem a hudbou“. Všichni jste srdečně 

zváni. 

Obec Koclířov hledá KRONIKÁŘE.  
Věk nerozhoduje. Vítáme zkušenosti a dobrou znalost českého jazyka. Najde se někdo tako-

vý mezi námi? Nebo víte o někom? Doporučte, budeme rádi. Více informací na obci. 

Účastníci „Burčákového pochodu“ 

Fatimští pasáčči z Koclířova Ze svatby manželů Fedrselových 

Vítání občánků 

Kulturní akce v listopadu a prosinci: 
29. 11. 2019 Zdobení adventních věnců  
30. 11. 2019 Rozsvícení vánočního stromu 
8. 12. 2019 Mikulášská besídka   
14. 12. 2019 Zájezd na lední revue „Popelka na ledě“ 

Veškeré informace o ak-
cích budou předem zve-

řejněny na plakátech 
a hlášeny rozhlasem. 



Opět máme před sebou nové číslo zpravodaje a rád 
Vás budu informovat, co se děje nového. 
Jistě jste si všimli, že se opravují zadní komunikace, 
a je to především zásluhou získané dotace od 
Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Celkem jsme 
získali 4 716 035,- Kč. Náklady na pro-
jekt ,,Obnova místních komunikací v Koclířově II. 
etapa“ jsou celkově 6,737,194,- Kč. Práce provádí 
spol. Skanska a.s. Termín dokončení je 31. 5. 2020. 
Práce probíhají dle dohody a podle toho, co nám 
počasí dovolí. Celkově jde o 6 úseků v celkové délce 
2278 m místních komunikací. 
Zcela nezávisle s touto akcí se provedlo celkem 21 
překopů s potrubím DN 200 a 110 pro případné 
odvedení odpadních vod z domácích ČOV a dešťo-
vých vod z rodinných domů. Tyto přípojky budou 
moct využít naši občané (po dohodě s obcí) pro ře-
šení svých odpadních vod a dešťáků. Nechtěli jsme 
nechat v budoucnu řezat do nových asfaltových po-
vrchů, a tak jsme zvolili toto řešení.  
S finanční podporou od Mikroregionu Svitavsko ve 

výši 50 tis. Kč se instalovala nová autobusová 
čekárna na zastávce Spáleniště směrem na 
Moravskou Třebovou. K tomu se provedla 
dvě stání pro kontejnery u bývalé jídelny 
a u váhy. Výrobu a montáž těchto zařízení 
provedl pan Přemysl Augusta na základě 
Smlouvy o dílo s Mikroregionem Svitavy. 
Obec dofinancovala zbytek ceny částkou 
28 850,- Kč.  
Obec má schválený plán zimní údržby, který 
je zveřejněný na webových stránkách. 
Máme tam nově úseky, které nebudeme udr-
žovat z hlediska bezpečnosti (prudký svah, 
nesjízdnost, zúžený průjezd, apod.). Tyto úse-
ky budou označeny dopravním značením. 
Podařilo se nám sehnat další peníze pro naše 
hasiče. Tentokrát je to na pořízení zásahových 
oděvů pro jednotku. Poskytovatelem je Par-
dubický kraj a jde o účelovou dotaci na 
požární techniku a věcné prostředky po-
žární ochrany jednotky SDH obce 
z rozpočtu Pardubického kraje na rok 2019 
- II. kolo. Výše dotace činí 25 800,- Kč. 
Ještě se vracím k našemu velkému úspěchu 
a tím je získání Modré stuhy v krajské soutěži 
Vesnice roku 2019. Pardubický kraj nám po-
skytl dar ve výši 120 tis. Kč. Ministerstvo pro 
místní rozvoj nám formou dotace dá dalších 
600 tis. Kč. No není to nádhera? Velký dík 
všem, co se přičinili. 
Přeji Vám všem klidné dny a hodně zdraví. 

Jiří Tesař 

S t a r o s t a  i n f o r m u j e  
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Kontejnerová stání u JKS 

Chtěli bychom touto formou poděkovat obci Koclí-
řov za investici do hasičské zbrojnice v podobě vý-
měny oken, dveří a vrat do garáže. Tato budova je 
tímto zase o trochu krásnější a hlavně nová vrata 
a okna přispějí k ekonomice vytápění budovy, zlepší 
se podmínky pro fungování zásahové jednotky hasi-
čů, tak i zázemí pro SDH Koclířov. Děkujeme za 
spolupráci a dobré vztahy mezi hasiči a obcí. 
    

Za jednotku a SDH Koclířov  
  Pavel Konopáč, starosta sboru                                                 

P o d ě k o v á n í  z a  

r e k o n s t r u k c i  

V í t á n í  o b č á n k ů  

 

V sobotu 26. 10. proběhlo v kulturním do-
mě slavnostní „Vítání občánků“. Přivítaly 
jsme pět miminek, a to: Matyáška Synka, 
Elišku Fotrovou, Adámka Hazdu, Rozárku 
Markovou a Šimonka Bukáčka. O pěkný 
program se postaraly děti z MŠ a ZŠ a Scho-
la Fatima. Rodičům ze srdce přejeme, aby 
jim jejich ratolesti dělaly jen samou radost. 
Bylo to moc pěkné a dojemné dopoledne. 
 

Členky SPOZu 



Prosinec: 
Brhelová Jitka 
Lněničková Božena 
Krejčová Marie 
Čurgali Milan 
Konopáč Pavel 
Vachutková  Jana 
Králová Ilona 
Koutecký Vlastimil 
Augusta Přemysl 
Hárych Jiří ml. 
Rumpíková Anežka 
Petkov Jan 
Babinský Ludvík 
Slavíková Slavěna 
Votřel Josef 
Bačovská Alena 
 

Narození 

Vítáme na světě miminka Rozárku Markovou, která 
přišla na svět 20. srpna a Šimonka Bukáčka narozené-
ho 8. září 2019. Do života přejeme pevné zdraví a jen 
to nejlepší. 
 

Svatba 
Do svazku manželského vstoupili Marie Bělehrádková 

a Pavel Fedrsel. Gratulujeme k sňatku a přejeme jen to 

nejlepší v manželství!    

 

Úmrtí 

Dne 22. 10. 2019 nás ve věku 82 let navždy opustil pan 

Václav Petraš. Všem  pozůstalým skládáme upřímnou 

soustrast. 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  
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V měsíci listopadu a 
prosinci se dožívají 
svých životních jubileí 
tito naši spoluobčané: 
 

Listopad: 

Závodník Karel 
Pražáková Dagmar 
Varga Alexander 
Dědičová Věra 
Küller Josef 
Štefka Jaroslav 
Kala Rudolf 
Smejkal Karel 
Koutecká Drahomíra 
Hárych Jiří st. 
Veselá Marie 
 

P o d ě k o v á n í  p o ž á r n í k ů m  n a š í  o b c e  

Dne 12. října jsem cestovala na krásný výlet s našimi a dalšími přáteli. Ti naši, ale i ti druzí navnadili 
během cesty příjemnou atmosféru. Tato nálada neustála ani během celého dne. Šlo o pochod po 
slováckých vinohradech Mutěnice - „Burčácký pochod“. Trasy byly různé: zelená - 12 km, žlutá - 
9 km a červená 3 km. Naše byla fialová - 7 km a byla krásná, se spoustou hudby, ochutnávek, burčá-
ku, vína, ale také různých domácích likérků a pochoutek. Vše jsme absolvovali na výbornou a návrat 
ve večerních hodinách proběhl v pořádku. Těším se na další výlet s prima partou. Velké díky patří 
slečně Šárce za zprostředkování  vedení zájezdu.    

Děkuji, Kulhanová 

Dobrý den,  
prvně chci poděkovat všem, kteří se podíleli na opravě a stěhování nové knihovny, která teď sídlí 
na č.p. 103 vedle pošty. Pracovní doba zůstává stejná, tj. úterý, středa, čtvrtek ve 14–17 hod. Jsou 
zde knihy pro dospělé i děti, naučné, nejznámější světové čtení, harlequin. Máme i knihy zapůjčené 
z VF z Městské knihovny ve Svitavách. Po domluvě je možno objednat i knihy, které tady 
v  knihovně nejsou. V této chvíli vlastní knihovna 2875 knih a navštěvuje ji celkem 132 čtenářů, 
každým rokem přibývají jak knihy, tak i čtenáři. Za to moc děkuji. Spolupracuji jak s MŠ, tak i se 
ZŠ, buď navštíví mne, nebo já navštěvuji je. Snažím se děti motivovat ke knížkám a různě s nimi 
pracuji. Navštěvujeme i svitavskou knihovnu, kde se děti dozvídají různé informace. Dne 2. 10. 
mne navštívily p. Kloudová a  p. Lžičařová ze svitavské knihovny, aby zkontrolovaly, jak se zbudo-
vala knihovna: Moc se jim líbily prostory i přístup. 
Ve čtvrtek 3. 10. 2019 mě navštívily děti ze čtenářského klubu ZŠ. Prohlédly si nové sídlo knihovny 
a nové knihy, které byly dovezeny ze svitavské knihovny. 
Dne 23. 11. 2019 v 15:30 hod. v kulturním domě proběhne přednáška „MARIE TEREZIE 
A JEJÍ DOBA“. Je to příběh žhářky, nad kterou byl vykonán poslední trest smrti upálením zaživa. 
Více informací se dozvíte na přednášce, na kterou Vás srdečně zvu. 
 Tímto chci poděkovat všem čtenářům a budu ráda, když se k nám do knihovny zajdete podívat.  
           

Vaše knihovnice 

Z p r á v y  z  k n i h o v n y  



S t r á n k a  4  K o c l í ř o v s k ý  z p r a v o d a j  

Z e  š k o l n í  j í d e l n y  

Z p r á v i č k y  z  m a t e ř s k é  š k o l i č k y  

„Listí žloutne, poletuje, 
ve školce se prozpěvuje.  

Krásy podzimu objevujeme, 
s kamarády se vždy zasmějeme.“ 

 
Na začátku nového školního roku jsme mezi nás 
přivítali nové kamarády. Děti se navzájem sezna-
movaly a zvykaly si na prostředí a režim mateřské 
školy. Některé z dětí se poprvé vzdálily od svých 
maminek. Proto jsme se všichni snažili, aby se 
brzy ve školce cítily spokojeně a bezpečně.  
Abychom spolu mohli celý rok dobře fungovat, 
dohodli jsme se s dětmi na pravidlech chování 
naší třídy. Pravidla jsme společně utvářeli celé 
září a učili jsme se je chápat pomocí tréninko-
vých her a symbolických obrázků. Je obecně zná-
mo, že děti existenci pravidel přímo vyžadují. 
A pokud děti neznají hranice svého chování, pře-
stávají být příjemnými společníky a zároveň samy 
ztrácí pocit bezpečí.  
Od 6. 9. 2019 jezdí děti na plavecký výcvik na 

krytý bazén do Svitav. Dětem se ve vodě moc líbí 
a s pomocí instruktorky plavání se učí novým do-
vednostem. 
Začátek října jsme odstartovali školní drakiádou. 
Žasli jsme nad tím, jak jsou některé děti schopné 
samostatně vypouštět své dráčky do oblak. Dále 
děti prezentovaly své výtvarné práce na místní 
výstavě ovoce a zeleniny.  
Ve čtvrtek 10. 10. 2019 jsme společně se žáky 
základní školy navštívili svitavskou Fabriku 
a zhlédli jsme naučný hudební program.  
Ve školce se těšíme z barevného podzimu. Cho-
díme na vycházky do nejbližšího okolí MŠ - sbírá-
me přírodniny, posloucháme zvuky přírody, vší-
máme si změn v přírodě. Učíme se tematické pís-
ně a básně.  
Pomalu také myslíme na adventní čas. Děti z ma-
teřské i základní školy se připravují na vánoční 
besídku a jarmark. Informace ohledně této akce 
budou upřesněny na plakátech.  
 

       Jolana Oubrechtová 

Školní jídelna svou kapacitou plně vyhovuje potřebám školy. Kromě stravování žáků a zaměstnanců 
školy je strava poskytována i cizím strávníkům v doplňkové činnosti. 
Vybavení kuchyně je moderní. Jsme rádi, že nám obec s naším panem ředitelem zakoupili nový kon-
vektomat, kuchyňský robot s mlýnkem na maso, elektrická kamna, profi myčku, digitální váhu, elek-
trický kráječ a ostatní drobnosti. Vše odpovídá hygienickým normám.                                                                                                                                         
Kontrola pracovnicemi KHS, která proběhla v prostorách školní kuchyně, neshledala žádné závady 
v oblasti systému kritických bodů HACCP, teplot jídel, čistoty a dodržování hygieny osobní i celého 
zařízení. Zaměstnanci se řídí vyhláškou 107/2005, kde se přepočítává průměrná spotřeba vybraných 
druhů potravin na strávníka a den. Do jídelníčku jsou zaváděny nové receptury včetně zdravé výživy.                                                                                                                            
Ve školním roce 2018/2019 bylo uvařeno a vydáno pro děti MŠ, žáky ze ZŠ, zaměstnance a cizí stráv-
níky: 

 
Chtěli bychom poděkovat všem strávníkům, kteří k nám ve školním roce 2018/2019 chodili na obědy, 
a doufáme, že nám zachovají přízeň i v dalším školním roce. 
Děkujeme také všem, kteří nám přispěli svými výpěstky ze zahrádky. Pokud budete mít ještě nějaké 
přebytky, rádi je uvítáme.   
Připomínáme, že v MŠ stále probíhá sběr použitého kuchyňského oleje. V loňském roce se s pomocí 
spoluobčanů vybralo 720 Kč. Výtěžek z odevzdaného oleje byl použit pro děti.  
 

Kolektiv školní jídelny 

  MŠ ZŠ Zaměstnanci Doplň. čin- Celkem 

Přihláš. strávníků 35 20 15 52     124 

Počet obědů 5.307 3.106 2.593 10.217 21.223 



jsme se vydali cestou přes Vysoké Pole do Dětři-
chova, dále přes Kunčinu, Novou Ves, Morav-
skou Třebovou a Linhartice, až do malebné mo-
ravské vísky Rozstání. V areálu této vesničky 
jsme využili obecního venkovního vybavení pro 
občerstvení. Až sem jsme jeli z kopce, pak však 
přišlo stoupání a to v podobě kopců a kopců 
a kopců, až jsme dojeli zpět sem do našeho krás-
ného Koclířova, kde nás po celém dni přivítal 
déšť. V hasičárně nás již očekával tým necyklis-
tů, který pro nás připravil občerstvení v podobě 
šťavnatého masíčka a lahodného moku. Všem 
účastníkům velké díky, protože bez Vás by to 
nebylo. Tak těšíme se za rok zase, i když zadky 
bolej jako prase.  

Pavel Konopáč 

O h l é d n u t í  z a  a k c e m i   
S D H  K o c l í ř o v  
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Burčákový pochod s hasiči 
V sobotu 12. října 2019 jsme již po páté uspořáda-
li výlet na Burčákový pochod do Mutěnic. 
Také pro letošní pochod si místní vinaři pro účast-
níky připravili nejen různé druhy burčáků a vín, 
ale i místní slovanské speciality. Bohaté občerstve-
ní bylo zajištěno po celé trase pochodu, který jsme 
všichni úspěšně dokončili. Těšíme se za rok na 
viděnou. 

    Šárka Bajerová 
 

XIII. ročník cyklovýletu 
Tak jako každý rok, tak i letos jsme vyrazili pozná-
vat naše okolí na sedlech kol. Třináctý ročník cyk-
lovýletu se uskutečnil 28. 9. 2019 a mohu jen říci, 
že patřil k těm s hojnější účastí. Start byl u naší, 
zase o trochu krásnější hasičské zbrojnice, odkud 

PF 2020 
Hasiči Koclířov přejí všem občanům a jejich blízkým příjemné prožití svátků 

vánočních a v novém roce 2020 pevné zdraví mnoho štěstí a spojenosti.  
 

Hasiči Koclířov 

S p o r t o v n í  k l u b  F C  K o c l í ř o v ,  z .  s .  

Vážení, milí příznivci sportu, dovolujeme si 
Vás informovat o dění v našem spolku za uply-
nulé období. V prvé řadě, co se týče našich 
soutěží, v mužích máme, řekl bych, trochu 
smůlu v tom, že si nedokážeme zápas pohlídat 
a přicházíme o body. Hodně zápasů jsme pro-
hráli o jediný gól. Pracujeme na lepší koncent-
raci a uvidíme. V soutěži starších žáků je to pro 
nás sbírání zkušeností a věřím tomu, že se bu-
deme zlepšovat a přibudou další body do tabul-
ky. Zatím máme 3 body za domácí výhru proti 
Křenovu. Nejlepších výsledků dosahujeme ve 
starší přípravce a máme z toho všichni velkou 
radost. Chci poděkovat všem, co fotbal u nás 
dělají, a to jak všem hráčům, funkcionářům 
spolku, tak i divákům a rodičům. 
Letos se nám podařilo opravit střechu fotbalo-
vých kabin s podporou Pardubického kraje 
z programu C1: ,,Podpora výstavby, rekon-
strukcí a oprav sportovních zařízení, poří-
zení investičního movitého majetku spor-
tovních zařízení a organizací“. Výše dotace 

činila 100 tis. Kč. Zbylou částku 179 619,- Kč po-
skytla naše obec Koclířov. Práce provedla firma p. 
Vlastimila Dítěte. 
Pardubický kraj našemu spolku poskytl i další pení-
ze a to z programu B1: ,,Podpora pravidelné spor-
tovní činnosti dětí a mládeže v projektu: 
,,Činnost fotbalu v SK FC Koclířov“ ve výši 
10 tis. Kč. Pardubickému kraji a naši obci Koclí-
řov tímto jménem našeho spolku děkujeme.  
Sportu zdar. 

 Jiří Tesař st. 



Začínám velkým poděkováním manželům Prcha-
lovým a personálu Kulturního domu v Koclířově 
za velkou pomoc při říjnové národní konferenci 
WAF ČR, které předsedal zástupce papeže Fran-
tiška, Mons. Charles D. Balvo a Jean-Sylvain Emi-
en. I když v kulturním domě probíhala okresní 
výstava ovoce a zeleniny – mimochodem velmi 
pěkná a úspěšná (také ji obdivovali mnozí ná-
vštěvníci konference ze všech diecézí ČR), manže-
lé Prchalovi nám se svým týmem zajistili skvělé 
občerstvení, pro hosty nejvzácnější i pro účastníky 
konference. Velké Pán Bůh zaplať. 
Následně na radě obce jsme pak prezentovali zá-
měr, o kterém se jednalo na konferenci WAF ČR, 
totiž hledat cesty, jak pomoci stále rostoucí po-
ptávce seniorů po zajištění důstojného zázemí, jak 
duchovního, tak společenského a odborného – 
lékařského. Zamýšlený projekt „Lucie“ je 
v samém počátku, ale všemi je přijímán velmi po-
zitivně. 
Fatimský apoštolát v ČR zajišťuje realizaci národ-
ní pouti do Říma u příležitosti 30. výročí kanoni-
zace sv. Anežky České a přijetí daru svobody. Pří-
pravy nyní vrcholí. Všechny akce v Římě, a přede-
vším generální audienci u papeže, bude přenášet 
přímo z Říma ve dnech 11.–13. 11. 2019 TV 
NOE a Česká televize vysílá zpravodaje, redaktora 
J. Kvasničku s kameramanem, aby zprostředková-
val po celou dobu akce ucelené zpravodajství i pro 
veřejnoprávní média. Spolu s našimi ministry pak 
vládním speciálem odlétají naši ústavní činitelé 
a také všichni naši čeští a moravští biskupové pod 
vedením kardinála Dominika Duky. 

Po návratu do ČR se zúčastníme hlavní bohosluž-
by v pražské katedrále, kterou s naším kardinálem 
Dukou a biskupy povede kardinál Stanislav 

Dziwisz z Polska, který byl po celou dobu pontifi-
kátu sv. Jana Pavla II. jeho nejbližším spolupra-
covníkem až do jeho smrti v roce 2005. 

A CO U NÁS V KOCLÍŘOVĚ? 
Jednak na dušičky budou bohoslužby ve spojení 
s 1. mariánskou sobotou 2. 11. 2019. 
Pak konáme pravidelné bohoslužby v kapli sv. 
Josefa na Hřebči v nově opravením kostele vždy 
třetí sobotu v měsíci v 16.30 hod.  
V sobotu 30. listopadu 2019 se těšíme v 17 hod. 
na slavnost požehnání a rozžehnutí vánočního 
stromu před kulturním domem. Ani se to nechce 
věřit, ale už zase se blíží krásná doba adventní 
a vánoční. Věříme, že se zase budeme moci potká-
vat, jak při našich tradičních setkáních na boho-
službách, tak při vánočních koncertech či jiných 
akcích. 
VELMI VÝZNAMNOU NEDĚLÍ BUDE 
8. PROSINEC 2019. V 9.00 hod. BUDE 
V NAŠÍ FARNOSTI OTEC BISKUP JAN VO-
KÁL udělovat opět po mnoha letech SVÁTOST 
BIŘMOVÁNÍ. Srdečně zveme k účasti při této 
tak významné události.  
A jinak, každou neděli, se těšíme v 9 hod. 
v kostele na mši sv. i s programem pro děti a poté 
zveme k přátelskému sdílení i setkání v klášterní 
kavárně a cukrárně. 
Protože další číslo Zpravodaje vyjde až v lednu, 
přijměte alespoň stručný přehled: 
So 30. 11. v 17.00 h – rozžehnutí vánočního stro-
mu a zahájení doby adventní 
Ne 1. 12. – 9.00 hod. - 1. neděle adventní, žehnání 
adventních věnců 
Ne 8. 12. – 9.00 hod. - slavnost biřmování 
Út 24. 12. – 22.00 hod. – půlnoční mše svatá / St 
25. 12. – 9.00 hod. / Čt 26. 12. – 9.00 hod. / Ne 
29. 12. – Slavnost Sv. Rodiny – 9.00 hod.  
So 28. 12. – 17.00 hod. – vánoční koncert Dalibo-
ra – farní kostel 
So 4. 1. 2020 – Novoroční koncert koclířovské 
Scholy 
Tříkrálová sbírka 2020 – Ne 5. 1. 2020 
i s požehnáním skupinkám tříkrálových koledníků 
Příležitost ke svaté zpovědi – každý pátek 15–
18.00 hod., první soboty v měsíci 9–11.30 a 14–
17.00 hod., návštěvy kněze u nemocných – po 
domluvě (tel. 731 646 800) 
Přeji vám všem, vašim rodinám a blízkým požeh-
naný čas   Pavel Dokládal 

Z p r á v y  z  f a r n o s t i  a  Č M  F a t i m y   

v  K o c l í ř o v ě  
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V sobotu 5. 10. 2019 se setkali společně předsedkyně Správní rady Ing. Hana Frančáková, členové Stálé 
rady Mons. Mgr. Pavel Dokládal, prezident WAF ČR. Mgr. Lenka Palkovičová, Martin Palkovič, Bc. 
Václav Kašík, JUDr. Petr Cech, Mgr. Přemysl Růžička, František Ševečka, Josef Petráš, Ing. Libuše Te-
saříková, Ludmila Staňková a Marie Šrajerová k projednání zamýšleného projektu pro seniory Lucie. 
Projednání majetkového vlastnictví WAF ČR, které je nezávislé na majetku farnosti, podléhající správě 
biskupství královéhradeckého. Majetek WAF ČR je pod zřizovatelem – Českou biskupskou konferencí. 
Ta rozhodla, aby tzv. Domeček sv. Josefa (budova hned u potoka) byl spravován v soukromém vlast-
nictví předsedkyní Správní rady WAF, Hankou Frančákovou a protože farnost nevlastní faru (je 
v soukromém vlastnictví jiných osob), také zajišťovala vše potřebné pro chod duchovní správy farnosti, 
faráře a duchovní ve farnosti a Fatimském apoštolátu.  
Budova restaurace a penzionu Fatima na návsi byla WAF v ČR svěřena do vlastnictví Mgr. Lenky Pal-
kovičové, aby jako členka Stálé rady a zaměstnankyně biskupství královéhradeckého, s jeho svolením, 
zajišťovala vše pro cukrárenské a stravovací služby. 
Hlavní budova a polnosti jsou majetkem WAF v ČR. Vše je společně spravováno Správní radou – viz 
výše. 
V současné době má WAF v ČR velké těžkosti s provozem restaurace – je uzavřena (viz poděkování 
manželům Prchalovým za pomoc v této situaci) a Fatimský apoštolát musí řešit mj. i zabezpečení okolí 
poutního místa, Memoriálu Fatimy, památníku biskupa Hloucha, jehož beatifikační proces probíhá, 
rovněž ve spojení s poutním místem. 
Veškerá činnost i majetky jsou transparentní a rovněž všechna jednání Správní rady, jak uvnitř, tak na-
venek WAF ČR. 

Z jednání Správní rady Světového apoštolátu Fatimy – Fatimského apoštolátu v ČR 
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I my v Koclířově jsme nezaspali a v naší obci nyní 
zavádíme informování občanů na mobilní telefony.  
Mobilní Rozhlas je účinný doplněk stávajícího roz-
hlasu a tištěného zpravodaje. Slouží také jako preven-
ce škod na majetku a životech, přináší aktuální infor-
mace o kulturních akcích a dění v obci. 
Zprávy mohou být doručovány hned několika způso-
by. Buď emailem, zprávou do mobilní aplikace, 
SMSkou, nebo hlasovou zprávou. 
Pro bezplatné doručování zpráv slouží email a zpráva 
do mobilní aplikace. Prosíme Vás tedy o stažení 
aplikace „Mobilní Rozhlas“ do mobilního telefonu 
a její využívání. Budete tak mít všechny zprávy na 

jednom místě, pohodlně, rychle, ať jste kdeko-
liv. Aplikace je zdarma ke stažení na Google 
Play a iOS. 
Pro ty, co nemají chytrý (dotykový) telefon, pří-
padně email, můžeme zprávy posílat SMSkou 
nebo hlasovou zprávou. Telefonní číslo, 
z kterého bude voláno je 461 038 227. Uložte si 
jej, abyste například v případě krizových situací 
nebo ohrožení života věděli, kdo Vás informu-
je, a nebáli se tak přijmout hovor. 
Abychom na Vás měli aktuální kontakt a vy jste 
od nás mohli dostávat informace, prosíme, za-
registrujte se na 
www.koclirov.mobilnirozhlas.cz nebo vyplň-
te přiložený registrační formulář. 
Podrobné informace naleznete na našich webo-
vých stránkách www.koclirov.cz 
Také naše Základní a mateřská škola budou 
moci nově informovat rodiče Mobilním Roz-
hlasem. 
Věříme, že vám budeme moci takto srozumitel-
ně poskytovat informace, které vás zajímají. 
 

Jiří Tesař, starosta   

http://www.koclirov.mobilnirozhlas.cz
http://www.koclirov.cz


Dne 21. září uspořádaly pra-
covnice Mostu naděje – azylo-
vého domu pro rodiče s dětmi 
v Koclířově jubilejní XX. roč-
ník podzimního pochodu 
„Koclířovský kotlík“. Sedm 
desítek příznivců turistiky ne-
zůstalo v tento slunečný so-
botní den doma, ale vyrazilo 
poznávat okolí Koclířova. 
Účastníci se i letos mohli vydat 
na pěší, pěti- nebo třináctikilo-

metrovou trasu, pro příznivce 
cykloturistiky byla připravena 
dvacet pět kilometrů dlouhá 
trasa. Po zdolání trasy a projití 
cílem obdrželi všichni účastníci 
pamětní diplom, mohli se ob-
čerstvit limonádou a opéct si 
připravené voňavé buřty. Děti 
si zadováděly při hrách, které 
pro ně v prostoru cíle připravily 
zaměstnankyně místní mateřské 
školy. S organizací pomohli 

i Hasiči Koclířov. 
Doprovodnou akcí letošního 
„Koclířovského kotlíku“ byla 
soutěž o nejlepší kotlíkový guláš, 
jejíž organizátorkou byla místo-
předsedkyně spolku KPPT, z.s. 
paní Michaela Cichá.  
Celá akce se vyvedla, počasí přálo 
a organizátoři děkují všem zú-
častněným.                                                                                                                                                                           

MN 

Těmto lidem jsou předávány základní potraviny 
(konzervy, těstoviny, rýže apod.) a hygienické po-
třeby (toaletní papír, mýdlo, šampon, pleny pro 
děti apod.). Současně s tím jsou nabízena tzv. do-
provodná opatření, která ohroženým lidem také 
pomáhají při řešení tíživé situace (jedná se např. o 
sociální poradenství, finanční poradenství, infor-
mování o dalších možnostech pomoci apod.). 
Spolek Náš domov Koclířov, z.s. poskytuje tuto 
pomoc potřebným osobám a rodinám, a to i v obci 
Koclířov. Pomoc chceme občanům obce poskyto-
vat i nadále.  
Pokud se nacházíte v tíživé sociální situaci, máte 
nízké příjmy, které Vám neumožňují uspokojovat 
základní životní potřeby, nebo jste dokonce ohro-
ženi ztrátou střechy nad hlavou, kontaktujte nás na 
telefonním čísle 603 452 044 (Mgr. Pavla Bulvová) 
nebo za námi přijďte do azylového domu (Most 
naděje – azylový dům pro rodiče s dětmi, Koclířov 
140, 569 11). 
Zhodnotíme Vaši situaci a pokusíme se Vám po-
moci.  
 

 Bc. Lucie Synková – sociální pracovnice 

Spolek Náš domov Koclířov, z.s. má navázanou 
spolupráci s Potravinovou bankou Pardubice, 
která sídlí v Chotovicích. Potravinové banky jsou 
neziskové organizace, které shromažďují 
potraviny a distribuují je odběratelským pomáha-
jícím organizacím, jako je právě například náš 
spolek. Skrze tyto organizace se pak potraviny 
dostávají ke koncovým klientům – tedy k pot-
řebným osobám (dětem, rodičům samoživitelům, 
lidem bez domova a v nouzi). 
Stejně jako v letech předchozích, i v tomto roce 
jsme s výše jmenovanou potravinou bankou uza-
vřeli smlouvu o zapojení do projektu 
„Potravinová a materiální pomoc nejchudším 
osobám II“.  
Cílem naší spolupráce a zapojení se do tohoto 
projektu je poskytování potravinové a materiální 
pomoci nejpotřebnějším, tedy osobám, které se 
nachází v tíživé sociální situaci. 
Pomoc je zaměřena na osoby bez domova, oso-
by ohrožené ztrátou bydlení, materiálně depri-
mované rodiny s dětmi, neúplné rodiny s nízkou 
pracovní intenzitou a další osoby či rodiny ocita-
jící se v sociální nouzi. 

X X .  r o č n í k  „ K o c l í ř o v s k é h o  k o t l í k u “  
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S t ř í p k y  z  „ K o t l í k u  

Ráda bych se ohlédla za akcí Koclířovský kotlík, který již léta pořádají zaměstnankyně z Mostu naděje. 
Chtěla bych poděkovat hned několika lidem, v prvé řadě pořadatelkám akce, dále hasičům, kteří se 
aktivně zapojili nejen do organizace, ale také do vaření kotlíkového guláše, obci Koclířov za podporu 
formou zapůjčení vybavení v areálu Zdraví, hlavně všem, co se akce účastnili. Věřím, že příští rok by 
se mohl opět jako doplnění Koclířovského kotlíku uskutečnit gulášový minifestival, protože po dvou 
kotlících guláše se jen zaprášilo. Děkuji Lucii Chodakovské, mé sestře, že se mnou šla do kulinářské 
výzvy. Akci jsme si s celou rodinou maximálně užili.     Michaela Cichá 



udělat i malý výlet. Ve Svita-
vách, nedaleko stadionu v lo-
kalitě "za kojeneckým ústa-
vem", leží Vodárenský les. Mís-
to, na které byl dříve vstup ná-
vštěvníkům zapovězen, bylo 
před několika lety zpřístupně-
no veřejnosti a vybaveno dře-
věnými chodníky, lavičkami 
a informačními cedulemi. Vý-
letníci, turisté i náhodní ko-
lemjdoucí si tak mohou po ces-
tě odpočinout, na chvíli se za-
stavit a dozvědět se mnoho 
zajímavostí o místní fauně 
a flóře, nebo se jen kochat 
okolím, které místy připomíná 
pohádkovou krajinu, místy za-
se nedotčenou divočinu. Na 
své si tu přijdou i děti. Mohou 
se třeba zblízka podívat na sto-
py různých živočichů, seznámit 
se s pověstí o vodníkovi, nebo 
hádat, k čemu slouží ty podiv-
né sochy ve tvaru úst a ucha... 
Sportovně založení nadšenci 
určitě ocení venkovní posilov-
nu, která byla na kraj lesa ne-
dávno instalována. 
Kdo má rád trochu umění 
a spíše civilizovanou krajinu, 
může navštívit Park patriotů, 
který je od Vodárenského lesa 
doslova "co by kamenem do-
hodil". Park může zaujmout 
hned dvěma zajímavostmi. 
První z nich je "nejvyšší bod 
Svitav", který nabízí krásný 
výhled do okolí. Druhou zají-
mavostí je množství umělec-
kých laviček, které jsou vyve-
dené v opravdu roztodivných 
tvarech. Zkoušeli jste někdy 
sedět u klubka hadů, na dřevě-
ném koníkovi či vedle roztomi-
lého párku tučňáků? Tady si to 
můžete vyzkoušet! 
Na druhé straně města ve smě-
ru na Litomyšl najdeme rybník 
Rosnička. Kdo toto místo na-

vštívil letos v létě, ví, že kvalita 
vody oproti minulým rokům vý-
razně vzrostla a místo je nyní 
vhodné jak ke koupání, tak k vý-
pravám na loďce. I na podzim je 
Rosnička a její okolí místem, kde 
je možno strávit příjemné chvíle. 
Les za rybníkem je protkán 
množstvím stezek a cest, kudy je 
možno se projít, popřípadě pro-
jet na kole. Nenáročnou trasou 
můžete dojít k zatopenému pís-
níku, alias k "zatopeňáku", ti vy-
trvalejší se mohou vypravit až k 
pramenům řeky Svitavy. Lesem 
také vede zemská hranice mezi 
Moravou a Čechami, na někte-
rých místech je možno nalézt 
staré hraniční kameny. Poměrně 
mladým přírůstkem je památník 
včelích matek, který je věnován 
téměř zapomenuté tradici včelař-
ství regionu. Památník stojí na 
místě, které bylo pro chov včel 
využíváno například i na počátku 
minulého století. 
A kam se půjdete podívat Vy? 
Doufám, že Vás toulky krajinou 
zavedou tam, kde se Vám bude 
líbit a kam se budete rádi vracet. 
 

S přáním krásných dnů 
Kateřina Vodehnalová 

P o d z i m n í  t o u l k y  k r a j i n o u  
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Nejkrásnějším obdobím pro 
vycházky v přírodě je podzim. 
Slunce už nepálí jako v létě, ale 
venku ještě pořád umí být pří-
jemně a pestře zbarvené listy 
stromů nejednoho nadšence 
přímo vylákají z pohodlí domo-
va, aby si je šel prohlédnout po-
zorněji. Ať už se procházíme po 
louce, či po lese, všude můžeme 
obdivovat krásu, kterou nám 
příroda připravila. 
Z podzimu nám už zbývá jen 
měsíc, ale i ten můžeme využít 
k procházkám. Kdo se dost vy-
nadíval na přírodu za humny, 
může zajít ještě dál a třeba si 
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škole, Radce Synkové, Sportovnímu klubu, SDH 
Koclířov, KPPT a p. Kulhanovi za jejich prezenta-
ci, kterou přispěli k informovanosti návštěvníků 
o dění v obci.  
Touto cestou za ZO děkuji všem sponzorům, jako 
je např. zahradnictví Strakov, zahradnictví F. Šváb 
a zahradnictví Dvořák – oba Hradec nad Svitavou, 
zahradnictví Marcely Poulové ze Svitav, spol. Le-
deko Letovice, ZD Vendolí aj., Ing. Látalovi za 
propůjčení dekorace na výstavu a ženám 
z Opatovce, které obohatily výstavu svými výrobky 
z patchworku.  
Osobně bych chtěla poděkovat všem členům naší 
organizace, protože všichni se zapojili do příprav 
a obětovali pro to svůj volný čas. 

 Eva Veselá, předsedkyně ZO ČZS Koclířov 

Ve dnech 5. a 6. října 2019 se v  kulturním domě 
Koclířov konala okresní výstava ovoce a zeleniny, 
kterou pořádala naše ZO ČZS Koclířov ve spolu-
práci s Obcí Koclířov a s Územním sdružením 
ČZS Svitavy. 
Na letošní výstavu se přišlo podívat 447 návštěv-
níků, vystaveno bylo 360 vzorků, převážně jablek, 
paprik, rajčat, kdoulí aj. Vzorky na výstavu po-
skytly základní organizace ČZS okresu Svitavy, 
ÚKZÚZ Lysice, HD Určice a p. profesor Voj-
těch Řezníček. Podle ohlasu návštěvníků se výsta-
va velmi líbila a my si toho moc vážíme, je to 
vlastně odměna za naši snahu a prezentace obce.  
Děkujeme všem, kteří se přišli na výstavu podívat, 
všem, kteří nám přispěli do hry o štěstí, a také 
všem, kteří přispěli i maličkostí na výzdobu sálu. 
Poděkování patří také Mateřské školce, Základní 

K l u b  p e j s k a ř ů  m á  m i s t r y n i  r e p u b l i k y  

v  a g i l i t y  

V polovině září si naše nejmladší členka Anetka Jiráčková 
a její fenka Daisy na Mistrovství republiky v agility 2019 
v Rožnově pod Radhoštěm vyběhaly zlatou příčku.  
Anetka a Daisy tvoří odjakživa symbiotický tým, který září 
nejen v agility, ale v canicrossu, tricích ad. Na první pohled 
je zřejmé, že si spolu velmi dobře rozumí. Jejich vzájemná 
důvěra a respekt jim přináší úžasné výsledky. To, že se nyní 
řadí mezi elitu v republice, mluví za vše. 
Jsme rádi, že je máme, děkujeme za úžasnou reprezentaci 
a přejeme jim spoustu dalších úspěchů, spoustu společných 
zážitků a radostí. 

Za KPPT, z. s.  Michaela Cichá 
 
(Připomínáme občanům nově uzákoněnou povinnost - čipování psů. 
Zákrok je podobně náročný jako očkování, provádí ho běžně veteri-
náři ve svých ordinacích, cenově se pohybuje okolo 350 Kč.) 



 velice úspěšné projektové aktivity, které jsou 
velmi pozitivně přijímány jak dětmi, rodiči, tak 
i samotnými školami a jednotlivými pedagogy; 

 velký úspěch mladých programátorů v národní 
soutěži, kteří navštěvují kroužek programování; 

 zapojení rodičů dětí v MŠ do rozvoje čtenářské 
gramotnosti prostřednictvím aktivity městské 
knihovny „Kufr plný knih“; 

 zájem žáků sedmé třídy (ZŠ Riegrova) o poezii, 
kteří v rámci nadšení sami napsali sbírku básni-
ček s vlastními kresbami, a to díky aktivitě 
„Kufr plný knih“; 

 zcela výjimečný workshop „Rozvíjíme matema-
tické nadání dětí v MŠ“ pro rodiče a jejich děti 
s PhDr. M. Kaslovou - přední odbornicí v ČR 
na vzdělávání nadaných dětí; 

 zajištění letní školy ve Svitavách v roce 2020 na 
program pro MŠ „Začít spolu“; 

 hledání příkladů dobré praxe pro zvýšení kvali-
ty vzdělávání v ORP Svitavy – MŠ Čeladná, ZŠ 
Táborská Praha; 

 nadšení dětí v Bořkově dílně, kterou realizuje 
SVČ Tramtárie v MŠ, a následná návštěva 
městského muzea, kde jsou pro ně připraveny 
další aktivity; 

 velký zájem škol o vzdělávací akce pro pedago-
gy na různá aktuální témata, která reflektují je-
jich potřeby.  

 
Hlavní manažerka pro realizaci MAP II je Sta-
nislava Vaněčková, tel.: 606 931 111, e-mail: 
massvitava@unet.cz 
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Místní akční skupina Svitava z. s. (MAS Svitava) 
se stala v letech 2016 – 2017 realizátorem projek-
tu Místní akční plán vzdělávání ORP Svitavy 
(MAP). Projekt byl zaměřen na rozvoj kvality 
vzdělávání v mateřských a základních školách ve 
spolupráci zřizovatelů, škol a dalších aktérů ve 
vzdělávání v území MAS.  
Na tento projekt navazuje projekt MAP II a Im-
plementace MAP ORP Svitavy, který je realizo-
vaný a financovaný s podporou Evropského soci-
álního fondu Operačního programu Vývoj, vý-
zkum a vzdělávání. 
Realizace: 04/2018 – 03/2022 
Celková výše dotace: 11,7 mil. Kč 
Partneři projektu: MŠ, ZŠ, ZUŠ, neziskové orga-
nizace zabývající se výchovou a vzděláváním dětí 
do 15 let v ORP Svitavy 
 
Hlavní cíle MAP II:   
 zlepšení kvality vzdělávání v MŠ a ZŠ v ORP 

Svitavy; 
 podpora inkluzivního vzdělávání především 

v oblasti práce s nadanými dětmi; 
 polytechnická výchova orientovaná na nadané 

děti a žáky; 
 rozvoj čtenářské a matematické gramotnosti; 
 zvýšení zájmu u dětí a žáků o nejrůznější obory 

a oblasti vzdělávání. 
 Přínosem realizace projektu MAP II je budová-

ní a rozvoj udržitelného systému komunikace 
mezi aktéry, kteří ovlivňují vzdělávání dětí 
a mládeže v našem území. 

 Projekt se také bude průběžně věnovat aktuali-
zaci vytvořených dokumentů MAP I, evaluaci 
a monitoringu MAP II a implementaci MAP I.  

Zpětná reflexe po roce realizace: 
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PF 2020 
Kolektiv obecního úřadu přeje všem občanům příjemné prožití svátků 

vánočních a úspěšný vstup do nového roku 2020. 

Za redakční radu přejeme klidné, pohodové svátky a vstup s jistým krokem do 
nového roku 2020.  
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Rozloučení s koclířovskými rodáky u mariánského sloupu  

Děti ze školky Starší přípravka fotbalistů Nově přestěhovaná knihovna 


